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 Ersättare 

Jan Nordlinder (S)  

Sigurd Mattsson (-) 

Barbro Andin Mattsson (C) 

Mona Änges (KD) 

Torsten Hellström (LB) 

Övriga deltagare Ekonomichef Eric Carlsson § 16 

Inköpsstrategerna Sofie Niccolai, Stefanie Kirsch, Frida Rosell samt 

upphandlingssamordnare Olof Dahlstrand § 16 

Kommunrevisionens ordförande Björn Brink (C) § 17 

Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 

Justerare Henrik Estander (L) och Ove Schönning (S) 

Justeringens plats och tid Digital signering, 2024-03-04 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

  
Paragrafer §§ 16-28 

 Karin Höglund   

 Ordförande 

   

 Annelie Wallberg   

 Justerare 

   

 Henrik Estander (L) och Ove Schönning (S)   
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ANSLAGSBEVIS 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Forum Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2024-02-26 

Datum för anslags upprättande 2024-03-05 

Datum för anslags nedtagande 2024-03-27 

Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 

Underskrift 

  

 Karin Höglund  
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Kungörelse av sammanträdet 

 

Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 16 februari 2024. 

Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 16 februari 2024 i enlighet med 

kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att sammanträdet är 

i laga ordning kungjort.  

 

Ordföranden frågar om ej kungjorda men till dagens sammanträde anmälda tre frågor, 

två motioner och en avsägelse får upptas på dagordningen. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Allmänhetens frågestund 

 

Inga frågor ställs.  

 

 Ledamöternas korta frågor 

 

 Lena Svahn (S) ställer en fråga om Furubacken i Los. 

 

 Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan. 

 

 Lena Svahn (S) ställer en fråga om Strandvallområdet i Järvsö. 

 

 Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan. 

 

 Solange Nordh (C) ställer en fråga om regionens ekonomi och bemanningen på 

 landsbygden. 

 

 Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) svarar på frågan. 
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§ 16 Dnr KS-00002/2024  

Information om inköp som strategiskt verktyg 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Inköpsstrategerna Sofie Niccolai, Stefanie Kirsch, Frida Rosell samt 

upphandlingssamordnare Olof Dahlstrand informerar om inköp som 

strategiskt verktyg. 

 

Då inköp är en strategisk ledningsfråga och kan användas som styrmedel för 

att uppnå övergripande mål och effektivt resursnyttjande, ska inköpsarbetet 

beaktas och tydliggöras i verksamhetsplaneringen och inkluderas i varje 

nämnds och bolags besluts- och budgetprocess, enligt tidigare fastställd 

Inköpspolicy med tillhörande riktlinjer.  

 

Verksamheter inom Ljusdals kommun ser inte inköp som prioriterat, som en 

del i försörjningsstrategin. Vi skulle kunna arbeta mycket mer effektivt med 

inköpsfrågor än vi gör idag. Det spenderas för mycket tid på fel saker - både 

i verksamheterna men också för oss på inköp och upphandling - och inköp 

drivs inte på den nivån det krävs för att uppnå strukturella förbättringar. 

 

Inom inköp och upphandling på Ljusdals kommun ser vi att det finns stora 

möjligheter till utveckling, effektivisering och kostnadsbesparingar om 

området prioriteras och ges mer utrymme. Det rör sig om ungefär 500 

miljoner kronor som vi betalar årligen till externa leverantörer. Därutöver 

går det åt en hel del arbetstid från olika medarbetare i organisationen för att 

ta reda på vilka avtal vi har och information om vad som gäller för 

exempelvis beställning. 

 

Vid ny upphandling saknas kompetens hos beställare. Avtal följs inte upp 

vilket gör att vi inte får kontroll på våra inköp och riskerar att betala mer än 

vad som överenskommits med leverantören. I värsta fall hamnar vi inför 

rätten för att vi inte lever upp till lagen om offentlig upphandling.  
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Om inköp används som ett strategiskt verktyg bidrar det till våra 

övergripande mål och samtidigt till att våra medborgare känner trygghet i att 

vi gör våra inköp etiskt-, socialt-, miljömässigt- och ekonomiskt hållbart.  

 

Internt handlar det om att analysera, planera och följa upp inköpsverk-

samheten på en organisationsövergripande nivå. Varje förvaltning bör 

exempelvis ha utpekade inköpskontakter som tar emot och sprider relevant 

information till sina beställare. Man har koll på sin enhets avtal och följer 

upp inköpen. Det är tydligt vem som gör vad i organisationen. Med ökad 

inköpsmognad känner vi oss tryggare i våra interna inköpsprocesser och vet 

vad som är kostnadsdrivande. Vi känner till marknaden och juridiska 

förutsättningar, vi vet vad vi behöver, kan prioritera våra avtal, och göra 

medvetna val. För vissa inköpskategorier finns tvärfunktionella team som 

sätter rutiner. Hur vi organiserar oss har betydelse för hur effektivt inköp kan 

bedrivas, och därmed i vilken utsträckning fördelar som besparingar, 

förbättrad kvalitet, stärkta leverantörsrelationer och ökad transparens kan 

uppnås.  

 

Externt får strategiskt inköp betydelse för vilka signaler kommunen vill 

skicka till marknaden med våra upphandlingar, vilka områden vill 

kommunen driva på och hjälpa företagen att förbättra. Kommunen kan med 

andra ord ta vara på inköpsverksamheten som ett verktyg för verksamhets-

utveckling och hållbar utveckling i linje med Agenda 2030-målen.           

Propositionsordning 

Ordföranden frågar fullmäktige om informationen kan noteras till 

protokollet. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 17 Dnr KS-00004/2024  

Information om revisionsgranskningar under 2024 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Revisionens ordförande Björn Brink (C) informerar om vilka granskningar 

revisionen planerar att genomföra under 2024:    

 

 Den strategiska samhällsplaneringen 

 Informationssäkerhet 

 Delårsrapport, bokslut och årsredovisning 

 Investeringsprocessen 

 Fast omsorgskontakt och genomförande planer inom äldreomsorgen.  

 Skola/utbildning- tema 2023 med eventuella ytterligare 

fördjupningsgranskningar       

 

Ytterligare fördjupade granskningar kan beslutas senare.     

Propositionsordning 

Ordförande frågar om informationen kan noteras till protokollet. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 18 Dnr KS-00544/2023  

Hantering av höjt PO-pålägg samt nedreviderade 
intäkter 2024 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Tilläggsbudget 2024 till nämnderna för höjt PO-pålägg med 11,9 miljoner 

 kronor i enlighet med fördelning i tabell. Ramutökningen ska ej vara 

 nivåhöjande inför 2025.  

     

Nämnd, tkr 
Lönekostn Uppräkn Uppräkn Uppräkn Total 

2024 1,5 % Kost Städ ökning 

Kommunfullmäktige 1 476 22     22 

Revision 544 8     8 

Kommunstyrelsen 39 365 590   27 617 

Samhällsservicenämnd 55 204 828   17 845 

Utbildningsnämnd 229 276 3 439 377 277 4 093 

Omsorgsnämnd 304 576 4 569 105 18 4 692 

Arbetsmarkn. & soc.nämnd 106 480 1 597   6 1 603 

Överförmyndarnämnd 787 12     12 

Valnämnd 232 4     4 

Jävsnämnd 267 4     4 

Summa nämnder 738 207 11 073 482 345 11 900 

 

 

2. Finansiera tilläggsbudget 2024 11,9 miljoner kronor med ianspråktagande 

 av årets resultat.  

 

3.  Hantera nedreviderade skatteintäkter och statsbidrag 6,5 miljoner kronor 

 dels ianspråktagande av årets resultat 2,1 miljoner kronor och dels 

 ianspråktagande av resultatutjämningsreserven 4,4 miljoner kronor i 

 samband med balanskravsutredningen i  årsredovisningen..  

Sammanfattning av ärendet 

Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) skickade i mitten av december ut 

besked till kommunerna om två omständigheter som påtagligt påverkar 

kommunernas ekonomiska förutsättningar 2024. 
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Dels ett besked om höjt personalomkostnadspålägg (PO-pålägg) med 1,5 % 

främst på grund av höjda pensionskostnader i kommunsektorn till följd av 

den höga inflationstakten. Detta motsvarar en kostnadsökning jämfört med 

budget 2024 med 11,9 miljoner kronor. 

 

Dels en nedreviderad prognos över skatteintäkter och statsbidrag 2024 

främst på grund av en förväntat svagare arbetsmarknad jämfört med tidigare 

prognosbedömning. Detta motsvarar en intäktsminskning jämfört med 

budget 2024 med 6,5 miljoner kronor. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen redovisar olika möjliga handlingsalternativ 

och föreslår en hantering som innebär tilläggsbudget samt finansiering 

genom ianspråktagande av kommunstyrelsens utvecklingsreserv och årets 

resultat.  

 

Bakgrund 

 

Höjt PO-pålägg 2024 

Kostnaderna för avtalspensioner i kommunsektorn ökar mycket kraftigt 2023 

och 2024 på grund av den höga inflationstakten. Även den höjda premien för 

den avgiftsbestämda pensionen i det nya pensionsavtalet AKAP-KR bidrar 

till kostnadsökningen. Det nu beslutade inkomstbasbeloppet för 2024 påver-

kar kostnaderna ytterligare vilket medfört att PO-pålägget  har reviderats 

inför 2024. 

 

PO-pålägget för 2024 har höjts jämfört med det preliminära, då pensions-

kostnaderna ökar ytterligare på grund av oväntat lågt inkomstbasbelopp 

2024. Genomsnittligt PO-pålägg för pensionskostnaderna för 2024 ökar 

enligt prognoser med ytterligare 1,5 procentenheter i kommuner jämfört med 

det preliminärt föreslagna PO-pålägget våren 2023. 

 

I våras (våren 2023) beräknade SKR  ett preliminärt PO-pålägg för 2024, 

utifrån rådande beräkningsförutsättningar. I november 2023 fastställdes det 

nya inkomstbasbeloppet för 2024 på en betydligt lägre nivå än prognostise-

rat. Inkomstbasbeloppet ökar för år 2024 enbart med 2,6 procent i stället för 

4,2 procent som var den tidigare bedömningen av pensionsmyndigheten. Ett 

lägre inkomstbasbelopp ökar kostnaden för avtalspensionen medan den 

minskar kostnaden för den allmänna pensionen. 

 

Inkomstbasbeloppet sätter taket i den allmänna pensionen och golvet för den 

förmånsbestämda avtalspensionen. Premien i avgiftsbestämd pension är 31,5 

% för inkomster över detta tak/golv. Det lägre inkomstbasbeloppet innebär 
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betydligt högre kostnader för den förmånsbestämda pensionen och något 

högre för den avgiftsbestämda pensionen. 

 

Ökningstakt i prisbasbelopp och inkomstbasbelopp är således av stor 

betydelse för pensionskostnaderna i kommunsektorn. Sammantaget uppgår 

PO-pålägget (arbetsgivaravgifter inkl. avtalsförsäkringar och avtals-

pensioner) till i genomsnitt 47,2 procent av lönesumman i kommuner 

avseende år 2024. Det innebär att PO-pålägget i kommunerna höjs med 2,7 

procentenheter jämfört med 2023 och 1,5 procentenheter jämfört med 

fastställd budget 2024. 

  

Nedreviderade skatteintäkter 2024 

Jämfört med den prognos SKR presenterade i oktober 2023 visar prognosen 

gjord i december 2023 för skatteunderlaget en svagare utveckling. I närtid 

prognostiseras ett försvagat skatteunderlag under 2024 på grund av en 

svagare arbetsmarknad. Den nedreviderade prognosen över skatteintäkter 

och statsbidrag innebär ett intäktsbortfall motsvarande 6,5 mnkr jämfört med 

fastställd budget 2024. 

 

Finansieringsbehov 

I av kommunfullmäktige fastställd budget 2024 har PO-pålägget höjts med 

1,2 %. Nu måste med anledning av ovanstående rekommendation från SKR 

PO-pålägget höjas med ytterligare 1,5 % vilket motsvarar sammanlagt 11,9 

miljoner kronor. I nedanstående tabell specificeras kostnadsökningarna per 

nämnd till följd av höjt PO-pålägg samt justerade internpriser. 

 

Nämnd, tkr 
Lönekostn Uppräkn Uppräkn Uppräkn Total 

2024 1,5 % Kost Städ ökning 

Kommunfullmäktige 1 476 22     22 

Revision 544 8     8 

Kommunstyrelsen 39 365 590   27 617 

Samhällsservicenämnd 55 204 828   17 845 

Utbildningsnämnd 229 276 3 439 377 277 4 093 

Omsorgsnämnd 304 576 4 569 105 18 4 692 

Arbetsmarkn. & soc.nämnd 106 480 1 597   6 1 603 

Överförmyndarnämnd 787 12     12 

Valnämnd 232 4     4 

Jävsnämnd 267 4     4 

Summa nämnder 738 207 11 073 482 345 11 900 
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Handlingsalternativ 

Utifrån ovanstående beskrivning kan konstateras att kommunen bör förhålla 

sig till de förändrade ekonomiska förutsättningarna och fatta erforderliga 

beslut om lämpliga åtgärder. 

Det finns i praktiken följande olika alternativ till hantering: 

1. Anmoda nämnderna att hantera hela eller delar av kostnadsökning 

inom befintlig ram (= effektiviseringskrav). 

2. Besluta om en tilläggsbudget, permanent eller tillfällig, och ge 

nämnderna kompensation för hela eller delar av kostnadsökningen. 

 a. Finansiera en tilläggsbudget till nämnderna delvis genom 

  ianspråktagande av kvarvarande medel ur kommunstyrelsens 

  utvecklingsreserv. 

 b. Finansiera en tilläggsbudget till nämnderna helt eller delvis 

  genom ianspråktagande av årets resultat . 

3. Hantera minskade skatteintäkter och statsbidrag genom helt eller 

delvis ianspråktagande av årets resultat. 

4. Hantera minskade skatteintäkter och statsbidrag genom att i 

årsredovisningens balanskravsutredning delvis ianspråkta medel från 

Resultatutjämningsreserven (RUR) . 

 

 

Bedömning 

Kommunstyrelseförvaltningen bedömer det ej realistiskt att i detta redan 

ansträngda ekonomiska läge fördela ut ett effektiviseringskrav till 

nämnderna.  

 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår beslut om tilläggsbudget 2024 med 

en bestående (nivåhöjande inför 2025) kompensation till nämnderna med 

11,9 miljoner kronor för ökade kostnader till följd av höjt PO-pålägg. 

Vidare föreslås att tilläggsbudgeten finansieras dels genom en omfördelning 

av kvarvarande budgetmedel med 10,1 miljoner kronor från KS 

Utvecklingsreserv samt ianspråktagande av årets resultat. 

Slutligen föreslås att minskade centrala intäkter (skatteintäkter och 

statsbidrag) hanteras genom ianspråktagande av årets resultat. 

 

Ianspråktagande av RUR i samband med årsredovisningens 

balanskravsutredning är tekniskt sett möjligt (inom ramen för fastställda 

regler) men rekommenderas ej eftersom det skulle innebära att Ljusdal 

kommer att redovisa ett negativt resultat i bokslutet vilket i sig är negativt. 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 8 februari 2024, § 22 

Skriftligt yrkande från Framtid Ljusdal  

Tjänsteskrivelse 30 januari 2024 

Yrkanden 

Lena Svahn (S), Marit Holmstrand (S), Jonas Rask-Samuelsson (C) och  

Kristoffer Hansson (S): Bifall till kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

 

Pernilla Färlin (M) och Lars Molin (M): Bifall till kommunstyrelsens 

förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer yrkandena mot varandra. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller Pernilla Färlins m fl yrkande.  

 

Omröstning begärs. Kommunfullmäktige godkänner följande 

propositionsordning: Ja-röst för Pernilla Färlins m fl yrkande, Nej-röst för 

Lena Svahns m fl yrkande.  

Omröstningsresultat 

Med 21 Ja-röster mot 18 Nej-röster, 2 avstår från att rösta, har 

kommunfullmäktige beslutat bifalla Pernilla Färlins m fl yrkande. 

 

Pernilla Färlin (M), Maria Molin (M), Lars Molin (M), Kennet Hedman (M), 

Thomas Evensson (M), Stefan Bergen (M), Kjell Israelsson (M), Henrik 

Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd (LB), 

Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Marie Mill (LB), 

Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), Magnus 

Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och Roger 

Kastman (KD) röstar Ja. 

 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Walle 

Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson 

(S), Sara Cedenman (S), Jonas Rask- Samuelsson (C), Anna-Karin 

Zachrisson (C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Kiki Furstedt (V) 

och Mårten Züchner (V) röstar Nej. 
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Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) avstår från att rösta.  

Reservationer 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Walle 

Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson 

(S), Sara Cedenman (S), Jonas Rask- Samuelsson (C), Anna-Karin 

Zachrisson (C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Kiki Furstedt (V) 

och Mårten Züchner (V) reserverar sig mot beslutet.  

 

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Ekonomienheten för verkställande 

Samtliga nämnden för kännedom 
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§ 19 Dnr KS-00497/2023  

Arbetsordning för kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Arbetsordning för kommunfullmäktige antas med nedanstående tillägg: 

 

Delegering av interpellationssvar: För att säkerställa att interpellationer 

hanteras på ett effektivt och kompetent sätt, bör det vara möjligt att delegera 

besvarandet av en interpellation till en annan person än den som 

interpellationen är ställd till. Ordföranden i styrelsen eller i en nämnd får 

överlämna till honom eller henne ställd interpellation, att besvaras av annan 

ledamot i styrelsen eller i nämnden, som på grund av sitt uppdrag har 

särskilda förutsättningar att besvara interpellationen, eller av sådan ledamot i 

styrelsen för aktiebolag, ekonomisk förening eller stiftelse, som valts av 

fullmäktige. 

 

Hantering av interpellationer i sammanträdets slutskede: För att effektivisera 

sammanträdets flöde och fokusera på beslutsfattande i de inledande skedena, 

föreslås att interpellationer hanteras i slutet av sammanträdet. Detta ger 

ledamöterna en möjlighet att helt fokusera på diskussion och beslut om 

dagordningens ärenden innan de övergår till interpellationerna.  

 

Interpellationskö: För att hantera interpellationer som inte hinner behandlas 

under ett sammanträde, bör en kö skapas där interpellationerna ordnas efter 

den ordning de inkommit. Den interpellation som inkommer först och inte 

kan behandlas under det aktuella mötet, ska ligga först i kön vid nästa 

sammanträde, efter att de vanliga ärendena är hanterade.  

 

Motioner: Vid sammanträdet då motion väckts har den som undertecknat 

motionen möjlighet att redogöra för motionen. Inlägget bör ta max två 

minuter. 

 

Yttranderätt vid sammanträden: Kommunalråd är den inom kommunen som 

fullgör ett förtroendeuppdrag på heltid eller betydande del av heltid. 

 

2. Arbetsordningen gäller från och med 1 mars 2024.  
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Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktiges presidium och gruppledarna har under året gjort en 

översyn av kommunfullmäktiges arbetsordning. 

 

SKR:s underlag till lokala bedömningar för arbetsordning har använts. 

 

Förändringar som föreslås är bland annat att medborgarförslag har ersatts 

med en skrivning om e-förslag, en skrivning om företagens initiativrätt, att 

ersättare som ställt interpellation får delta i överläggningen då svaret på 

interpellationen behandlas oberoende av om ersättaren tjänstgör eller inte 

och  deltagande på distans.  

 

Arbetsutskottet föreslår 15 november 2023, § 129 att arbetsordningen antas 

med följande tillägg: 

 

1. Delegering av interpellationssvar: För att säkerställa att 

interpellationer hanteras på ett effektivt och kompetent sätt, bör det 

vara möjligt att delegera besvarandet av en interpellation till en annan 

person än den som interpellationen är ställd till. Ordföranden i 

styrelsen eller i en nämnd får överlämna till honom eller henne ställd 

interpellation, att besvaras av annan ledamot i styrelsen eller i 

nämnden, som på grund av sitt uppdrag har särskilda förutsättningar 

att besvara interpellationen, eller av sådan ledamot i styrelsen för 

aktiebolag, ekonomisk förening eller stiftelse, som valts av 

fullmäktige. 

 

2. Hantering av interpellationer i sammanträdets slutskede: För att 

effektivisera sammanträdets flöde och fokusera på beslutsfattande i 

de inledande skedena, föreslås att interpellationer hanteras i slutet av 

sammanträdet. Detta ger ledamöterna en möjlighet att helt fokusera 

på diskussion och beslut om dagordningens ärenden innan de övergår 

till interpellationerna.  

 

3. Interpellationskö: För att hantera interpellationer som inte hinner 

behandlas under ett sammanträde, bör en kö skapas där 

interpellationerna ordnas efter den ordning de inkommit. Den 

interpellation som inkommer först och inte kan behandlas under det 

aktuella mötet, ska ligga först i kön vid nästa sammanträde, efter att 

de vanliga ärendena är hanterade.  
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Kommunstyrelsen beslutar 30 november 2023, § 229 att återremittera 

ärendet till arbetsutskottet för tydliggörande av vad som har förändrats i 

arbetsordningen. 

 

Ett reviderat förslag till Arbetsordning har därefter tagits fram där det tydligt 

framgår vad som har förändrats. 

 

Kommunstyrelsen beslutade 8 februari 2024, § 84 att bifalla arbetsutskottets 

förslag samt föreslå kommunfullmäktige att lägga till en text om möjligheten 

att kort föredra sin motion vid det sammanträde som motionen väcks samt ett 

förtydligande om vem som är kommunalråd. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 8 februari 2024 § 84 

Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, § 14 

Reviderad Arbetsordning för kommunfullmäktige 16 januari 2024 

Kommunstyrelsens protokoll 30 november 2023, § 229 

Arbetsutskottets protokoll 15 november 2023, § 129 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 7 november 2023 

Förslag Arbetsordning för kommunfullmäktige 3 november 2023 

Yrkanden 

Kristoffer Kavallin (MP), Lena Svahn (S) och Irène Jonsson (S): Bifall till 

kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 

Kavallins m fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Författningssamling efter revidering 
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§ 20 Dnr KS-00532/2023  

Ersättning av kommunal VA-anläggning i Hovra 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Den kommunala VA-anläggningen i Hovra ska ersättas med enskilda 

 anläggningar.  

 

2.  Det kommunala ansvaret upphör när ersättningsanläggningar är anlagda 

 och godkända. 

Sammanfattning av ärendet 

Områdena med anslutna fastigheter till den kommunala anläggningen i 

Hovra uppfyller inte Lagen om allmänna vattentjänsters krav på att VA-

anläggningen ska vara ett kommunalt ansvar, det vill säga försörja en samlad 

bebyggelse om 20–30 fastigheter. Endast åtta fastigheter, varav tre används 

för permanent boende, är anslutna till kommunalt spillvatten i Hovra. Inget 

kommunalt renvatten finns i Hovra.  

 

En låg nyttjandegrad av fastigheter samt relativt långa ledningar innebär en 

för låg omsättning på vattnet, vilket blir problematiskt för funktionen på 

ledningar och verk.  

 

Ökade miljökrav på kommunala anläggningar innebär dessutom att 

kostnader för bland annat personaltid, kemikalier och el ökar. Enskilda 

anläggningar i stället för kommunal bedöms bli ekonomiskt mer fördelaktigt 

både för VA-kollektivet och för den enskilda fastighetsägaren. 

 

Arbetsprocessen med att ersätta den kommunala anläggningen i Hovra är 

påbörjad genom att medborgardialog har genomförts där fastighetsägarna 

ställer sig positiva till enskilda anläggningar. Även utredningsprocess, 

inklusive dialog med miljöenheten, om ersättningsanläggningar har påbörjats 

och visar att ersättning är teoretiskt genomförbar.  

 

För att Ljusdal Vatten AB ska kunna lägga resurser på vidare utredningar, 

till exempel utföra fältundersökningar och upphandla entreprenör, är det 

viktigt att formellt beslut om att verksamhetsområdet ska upphöra fattas 

(beslutspunkt 1). Beslutet om ersättning av kommunala anläggningar 

behöver fattas med en genomförandeperiod för att kunna hantera 
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anläggandet av ersättningsanläggningar samt den juridiska processen 

(beslutspunkt 2).             

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 8 februari 2024, § 24 

Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, § 1 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 12 januari 2024 

Ljusdal Vatten AB:s skrivelse inklusive bilagor 30 november 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Ljusdal Vatten AB 
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§ 21 Dnr KS-00509/2023  

Inspektion av kommunens överförmyndarverksamhet 
2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.          

Sammanfattning av ärendet 

Länsstyrelsen Dalarna har den 10 oktober 2023 gjort en tillsyn av Bollnäs, 

Ovanåkers och Ljusdals överförmyndarnämnd. 

 

Länsstyrelsens samlade intryck efter årets tillsyn är att nämnden bedriver en 

väl fungerade verksamhet. Länsstyrelsen finner ingen anledning att rikta 

någon kritik mot överförmyndarnämnden.              

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 8 februari 2024, § 36 

Tjänsteskrivelse 1 februari 2024 

Protokoll från Länsstyrelsens inspektion  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 22 Dnr KS-00075/2024  

Avsägelse från Anna-Karin Kavallin (MP) gällande 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Anna-Karin Kavallin (MP) beviljas entledigande från sitt uppdrag som 

 ersättare i kommunfullmäktige.  

Sammanfattning av ärendet 

Anna-Karin Kavallin (MP) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 

kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse 13 februari 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om avsägelsen kan beviljas. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Anna-Karin Kavallin 

Länsstyrelsen 

Förtroendemannaregister 

Lön Hälsingland  
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§ 23 Dnr KS-00085/2024  

Fråga från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
stängning av toaletterna vid Rastplats Lassekrog. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Frågan får framställas. 

 

2. Frågan anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en fråga till kommunstyrelsens 

ordförande Pernilla Färlin (M) om stängning av toaletterna vid Rastplats 

Lassekrog: 

 

"Ljusdals kommun har under många skött toaletterna vid Rastplats 

Lassekrog. I december meddelades att avtalet inte förlängts och därefter 

stängdes toaletterna. I direkt anslutning till rastplatsen finns Albert Vikstens 

kojby och på andra sidan vägen ligger Ljusnan omslutet av ett natureservat 

och den 600 meter långa trätrottoaren. Trätrottoaren är tillgänglighets-

anpassad för att erbjuda den som är rullstolsburen att kunna njuta av älven. 

Hoppströmmen sägs också vara ett av de bättre ställen för att fånga harr i 

Ljusnan för den som likt mig är lagd åt såna intressen.  

 

Sammantaget är det här en plats som är attraktiv för besökare och turister att 

besöka. 

 

Min fråga är om det finns någon plan för att öppna toaletterna i anslutning 

till dessa besöksmål igen?  

 

Finns det några andra planer för att öka områdets attraktivitet för besökare 

och turister? " 

 

Ordföranden frågar om frågan får framställas. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  
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Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan:  

 

"De flesta av frågorna ligger på samhällsservicenämnden. Det är 

Trafikverkets rastplats och de har beslutat att avveckla rastplatsen. De 

hänvisar numera till Stavsätter.  

 

Toaletterna vid väg 84 kommer alltså inte att öppnas. Avloppet har stort 

renoveringsbehov och det är ingenting som vi som kommun prioriterar. 

 

Naturreservatet är i gott skick och det ansvarar Länsstyrelsen för. Det finns 

idag torrdass på alla naturreservat. 

 

Albert Vikstens kojby har idag inga investeringspengar avsatta. Här behöver 

vi utreda hur framtiden för kojbyn ska se ut."  

Beslutsunderlag 

Fråga från Jonas Rask-Samuelsson 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om frågan kan anses besvarad. Ordförande finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 24 Dnr KS-00084/2024  

Fråga från Jonas Rask-Samuelsson (C) till kommun-
styrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om Ljusdals 
kommuns medlemskap i föreningen BioDriv Mitt. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Frågan får framställas. 

 

2. Frågan anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en fråga till kommunstyrelsens 

ordförande Pernilla Färlin (M) om Ljusdals kommuns medlemskap i 

föreningen BioDrivMitt: 

 

Ljusdals kommun, liksom alla andra kommuner i Gävleborg, är medlemmar 

i föreningen BioDriv Mitt. Det är även flera kommuner i Dalarna samt 

Region Dalarna. Även organisationer som Företagarna i Gävleborg och 

Dalarna, LRF i Gävleborg och Dalarna, Mellansvenska Handelskammaren, 

Sveriges åkeriföretag, Mellanskog, Skistar och ett tiotal andra företag och 

organisation.  

 

Enligt uppgift har Ljusdals kommun beslutat att avslutat sitt medlemskap, 

den årliga medlemsavgiften cirka 5 750 kronor. BiodrivMitt är ett nätverk 

för organisationer och företag i Gävleborg och Dalarna med intresse av att 

kraftfullt minska klimatpåverkan och påskynda omställningen till en fossilfri 

fordonssektor genom ökad användning av fossilfria drivmedel och fossilfritt 

producerad el.  

 

Mina frågor är 

Stämmer det att Ljusdals kommun fattat beslut om att lämna föreningen och 

vem eller vilket organ har fattat det beslutet?   

 

Om Ljusdals kommun har fattat beslut om att lämna föreningen BioDriv 

Mitt – Vilka överväganden och argument låg till grund för att Ljusdals 

kommun inte skulle fortsätta vara en del av nätverket?" 
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Ordföranden frågar om frågan får framställas. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan: 

 

"Beslut om medlemskap togs av en tidigare energi- och klimatrådgivare ca år 

2010, det var inget politiskt beslut. Vår nuvarande energi- och klimat-

rådgivare gör en annan bedömning och anser att tjänsten inte motsvarar 

kostnaden då ingen använt tjänsten de senaste åren. I och med att detta är ett 

tjänstemannabeslut hindrar det inte att beslutet kan ändras under kommande 

år, om man senare anser att det skulle vara en nytta att vara medlem. Fler 

hälsingekommuner än Ljusdals kommun har valt att inte vara medlem."  

Beslutsunderlag 

Fråga från Jonas Rask-Samuelsson  

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om frågan kan anses besvarad. Ordförande finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 25 Dnr KS-00080/2024  

Fråga från Kiki Furstedt (V) till kommunstyrelsens 
ordförande Pernilla Färlin (M) gällande förstärkning av 
kommunikationen inom organisationen 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Frågan får framställas. 

 

2. Frågan anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Kiki Furstedt (V) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande 

Pernilla Färlin (M) gällande förstärkning av kommunikationen inom 

organisationen:  

 

"Vi vet att kommunikation kan vara a och o i en organisation och att brist på 

kommunikation kan ställa till det med allt från de enkla problemen till de 

stora och mer varaktiga problemen i en organisation. Det finns signaler i 

Ljusdals kommun att just kommunikationen mellan tjänstemän och arbetare i 

kommunen inte fungerar tillfredsställande.  

 

Hur tänker ni när det gäller det och finns det någon plan att stärka 

kommunikationen i organisationen?" 

 

Kommunfullmäktiges ordförande frågar om frågan får framställas. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan: 

 

"Kommunikation är absolut centralt för att kommunen ska utvecklas och 

klara framtida utmaningar. Under året har det konstaterats i förvaltningens 

analysarbete att kommunikation är ett av de tre viktigaste generella 

utvecklingsområden vi måste fokusera på under 2024. Ett arbete för att 

stärka den interna och externa kommunikationen har startats upp, liksom ett 

för att säkra att alla använder verksamhetsplaneringen som underlag i 

enheter och verksamheter för att kommunicera vad och varför alla ska göra 

det de gör. Pulsmätningar implementeras som ett verktyg för att kolla upp 

hur organisationen mår och blir en del i att kommunicera detta. Ledarskapet 
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från kommunens chefer är ett annat fokus som konstaterats från 

analysgrupperna. En viktig del i ledarskapsutvecklingen är just 

kommunikationen inom våra verksamheter."  

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om frågan kan anses besvarad. Ordförande finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering  

Akt  
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§ 26 Dnr KS-00093/2024  

Motion från Solange Nordh (C) om höjd ersättning till 
valarbetare 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Solange Nordh (C) har lämnat en motion om höjd ersättning till valarbetare. 

 

I motionen skriver Solange Nordh: 

 

"De allmänna valen är kärnan av demokratin och fundamentet i vårt  

samhällsbygge. Det är här medborgarna gör sin främsta demokratiska insats 

för hur de politiska, dvs våra gemensamma resurser, besluten fattas och 

vilken inriktning samhället ska göra. Det är av vikt att valen kan genomföras 

säkert, öppet och tillgängligt för alla medborgare.  

 

För att detta ska vara möjligt behövs under valdagen många valarbetare. 

Dessa personer utför insatsen med egen och frivillig insats, med minimal 

ekonomisk ersättning. Vår situation är den att den gruppvalarbetare som är 

den mest trogna och kompetenta består av en alltmer åldrad församling. 

Kommunen har idag svårt att attrahera nya medborgare till dessa uppdrag 

och den viktiga insats de gör för demokratin.  

 

Ett av flera medel för att locka nya medborgare till uppdraget samt att 

erkänna betydelsen för de trogna valarbetarna är att se över den ekonomiska 

ersättningen. Det är också viktigt att ersättningen är likvärdig mellan 

kommunerna i Gävleborgs län. Idag har Ljusdals kommun en av de lägsta 

ersättningarna till valarbetarna – trots att uppdraget är lika viktigt i Ljusdals 

kommun såsom i till exempel Gävle eller Hudiksvalls kommuner. 

 

Med ekonomisk ersättning i nivå med Gävle kommun skulle det innebära  

ersättning beroende på uppdrag mellan 4–5,3 % av riksdagsledamots arvode.  

Ekonomiskt innebär det ca 70 000 kronor extra i kostnad för kommunen.  
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Centerpartiet föreslår med anledning av att stärka valengagemanget: 

 

-   att höja arvode för valarbetare i de allmänna valen i nivå med Gävle  

 kommuns nivåer 

 

- att säkerställa att arvode är indexuppräknat.  

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 

beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommunstyrelsens beredning 
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§ 27 Dnr KS-00095/2024  

Avsägelse från Stina Larsson (C) gällande uppdraget 
som ersättare i omsorgsnämnden 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Stina Larsson (C) beviljas entledigande från sitt uppdrag som ersättare i 

 omsorgsnämnden. 

 

2.  Fyllnadsval sker vid ett senare tillfälle.  

Sammanfattning av ärendet 

Stina Larsson (C) avsäger sig sitt uppdrag som ersättare i omsorgsnämnden. 

 

Ordföranden frågar om avsägelsen kan beviljas. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Stina Larsson 

Förtroendemannaregister 

Omsorgsnämnden 

Lön Hälsingland 
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§ 28 Dnr KS-00096/2024  

Motion från Kiki Furstedt (V) om tillsättande av ombud 
för personer med funktionsvariationer i kommunen 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Kiki Furstedt (V) har lämnat en motion om tillsättande av ombud för 

personer med funktionsvariationer i kommunen.  

 

I motionen skriver hon: 

 

"Kommunen är i ständig förändring och utveckling. Mål sätts upp och vi 

jobbar hela tiden på förbättringar. Det finns redan olika former av stöd för 

personer som har behov av det men det finns ingen som har den samlade 

uppgiften till att bevaka dessa personers rättigheter och möjligheter. 

 

Tidigare fanns det en Handikappombudsman men det begreppet anser jag är 

förlegat då en funktionsvariation inte behöver vara ett handikapp eller ett 

hinder.  

 

Vänsterpartiet Ljusdal yrkar därför på följande: 

 

1. Att begreppet Handikappsombudsman inte är en godtagbar benämning på 

 ett ombud som ska bevaka personer med funktionsvariationers rättigheter. 

2. Att det tillsätts en Ombudkvinna/man för personer med 

 funktionsvariationer i kommunen att bevaka deras rättigheter och 

 möjligheter." 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 

beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommunstyrelsens beredning 
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Plats och tid Ljusdalssalen, måndagen den 26 februari 2024 klockan 18:00-21:10 


Beslutande Ledamöter 


Annelie Wallberg (S), Ordförande 


Eva-Marie Forslin (LB), 1:e vice ordförande 


Thomas Evensson (M), 2:e vice ordförande 


Pernilla Färlin (M) 


Maria Molin (M) 


Lars Molin (M) 


Kennet Hedman (M) 


Stefan Bergen (M) tjg ersättare istället för Ulf Nyman (M) 


Kjell Israelsson (M) tjg ersättare istället för Carina Bergen (M) 


Jonas Rask Samuelsson (C) 


Anna-Karin Zachrisson (C) 


Solange Nordh (C) 


William Våhlberg (C) 


Henrik Estander (L) 


Maud Jonsson (L) 


Bertil Skoog (L) 


Roger Kastman (KD) 


Marit Holmstrand (S) 


Ove Schönning (S) 


Lena Svahn (S) 


Sawsan Ghazal (S) 


Iréne Jonsson (S) 


Kristoffer Hansson (S) 


Kristina  Michelson (S) 


Walle Olsson (S) 


Maria Fernmalm (S) 


Sara Cedenman (S) tjg ersättare istället för Lennart Canskog (S) 


Gunnar Eriksson (S) 


Kiki Furstedt (V) 


Mårten Züchner (V) tjg ersättare istället för Oscar Löfgren (V) 


Kristoffer Kavallin (MP) 


Karin Jansson (MP) 


Henrik Karlström (SD) 


Jens Furuskog (SD) 


Sven Persson (SD) 


Magnus Florkölen (-) 


Thomas Svensk (SD) 


Magnus Nyholm (SD) 


Fredrik Röjd (LB) 


Marie Mill (LB) tjg ersättare istället för Jonny Mill (LB) 


Marie-Louise Hellström (LB) 
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 Ersättare 


Jan Nordlinder (S)  


Sigurd Mattsson (-) 


Barbro Andin Mattsson (C) 


Mona Änges (KD) 


Torsten Hellström (LB) 


Övriga deltagare Ekonomichef Eric Carlsson § 16 


Inköpsstrategerna Sofie Niccolai, Stefanie Kirsch, Frida Rosell samt 


upphandlingssamordnare Olof Dahlstrand § 16 


Kommunrevisionens ordförande Björn Brink (C) § 17 


Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 


Justerare Henrik Estander (L) och Ove Schönning (S) 


Justeringens plats och tid Digital signering, 2024-03-04 
 


Underskrifter 


 Sekreterare 


  
Paragrafer §§ 16-28 


 Karin Höglund   


 Ordförande 


   


 Annelie Wallberg   


 Justerare 


   


 Henrik Estander (L) och Ove Schönning (S)   
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ANSLAGSBEVIS 


 


Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 


Forum Kommunfullmäktige 


Sammanträdesdatum 2024-02-26 


Datum för anslags upprättande 2024-03-05 


Datum för anslags nedtagande 2024-03-27 


Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 


Underskrift 


  


 Karin Höglund  
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Kungörelse av sammanträdet 


 


Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 16 februari 2024. 


Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 16 februari 2024 i enlighet med 


kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att sammanträdet är 


i laga ordning kungjort.  


 


Ordföranden frågar om ej kungjorda men till dagens sammanträde anmälda tre frågor, 


två motioner och en avsägelse får upptas på dagordningen. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Allmänhetens frågestund 


 


Inga frågor ställs.  


 


 Ledamöternas korta frågor 


 


 Lena Svahn (S) ställer en fråga om Furubacken i Los. 


 


 Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan. 


 


 Lena Svahn (S) ställer en fråga om Strandvallområdet i Järvsö. 


 


 Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan. 


 


 Solange Nordh (C) ställer en fråga om regionens ekonomi och bemanningen på 


 landsbygden. 


 


 Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) svarar på frågan. 
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§ 16 Dnr KS-00002/2024  


Information om inköp som strategiskt verktyg 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Inköpsstrategerna Sofie Niccolai, Stefanie Kirsch, Frida Rosell samt 


upphandlingssamordnare Olof Dahlstrand informerar om inköp som 


strategiskt verktyg. 


 


Då inköp är en strategisk ledningsfråga och kan användas som styrmedel för 


att uppnå övergripande mål och effektivt resursnyttjande, ska inköpsarbetet 


beaktas och tydliggöras i verksamhetsplaneringen och inkluderas i varje 


nämnds och bolags besluts- och budgetprocess, enligt tidigare fastställd 


Inköpspolicy med tillhörande riktlinjer.  


 


Verksamheter inom Ljusdals kommun ser inte inköp som prioriterat, som en 


del i försörjningsstrategin. Vi skulle kunna arbeta mycket mer effektivt med 


inköpsfrågor än vi gör idag. Det spenderas för mycket tid på fel saker - både 


i verksamheterna men också för oss på inköp och upphandling - och inköp 


drivs inte på den nivån det krävs för att uppnå strukturella förbättringar. 


 


Inom inköp och upphandling på Ljusdals kommun ser vi att det finns stora 


möjligheter till utveckling, effektivisering och kostnadsbesparingar om 


området prioriteras och ges mer utrymme. Det rör sig om ungefär 500 


miljoner kronor som vi betalar årligen till externa leverantörer. Därutöver 


går det åt en hel del arbetstid från olika medarbetare i organisationen för att 


ta reda på vilka avtal vi har och information om vad som gäller för 


exempelvis beställning. 


 


Vid ny upphandling saknas kompetens hos beställare. Avtal följs inte upp 


vilket gör att vi inte får kontroll på våra inköp och riskerar att betala mer än 


vad som överenskommits med leverantören. I värsta fall hamnar vi inför 


rätten för att vi inte lever upp till lagen om offentlig upphandling.  


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


7(31) 


Datum 


2024-02-26 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Om inköp används som ett strategiskt verktyg bidrar det till våra 


övergripande mål och samtidigt till att våra medborgare känner trygghet i att 


vi gör våra inköp etiskt-, socialt-, miljömässigt- och ekonomiskt hållbart.  


 


Internt handlar det om att analysera, planera och följa upp inköpsverk-


samheten på en organisationsövergripande nivå. Varje förvaltning bör 


exempelvis ha utpekade inköpskontakter som tar emot och sprider relevant 


information till sina beställare. Man har koll på sin enhets avtal och följer 


upp inköpen. Det är tydligt vem som gör vad i organisationen. Med ökad 


inköpsmognad känner vi oss tryggare i våra interna inköpsprocesser och vet 


vad som är kostnadsdrivande. Vi känner till marknaden och juridiska 


förutsättningar, vi vet vad vi behöver, kan prioritera våra avtal, och göra 


medvetna val. För vissa inköpskategorier finns tvärfunktionella team som 


sätter rutiner. Hur vi organiserar oss har betydelse för hur effektivt inköp kan 


bedrivas, och därmed i vilken utsträckning fördelar som besparingar, 


förbättrad kvalitet, stärkta leverantörsrelationer och ökad transparens kan 


uppnås.  


 


Externt får strategiskt inköp betydelse för vilka signaler kommunen vill 


skicka till marknaden med våra upphandlingar, vilka områden vill 


kommunen driva på och hjälpa företagen att förbättra. Kommunen kan med 


andra ord ta vara på inköpsverksamheten som ett verktyg för verksamhets-


utveckling och hållbar utveckling i linje med Agenda 2030-målen.           


Propositionsordning 


Ordföranden frågar fullmäktige om informationen kan noteras till 


protokollet. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 17 Dnr KS-00004/2024  


Information om revisionsgranskningar under 2024 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Revisionens ordförande Björn Brink (C) informerar om vilka granskningar 


revisionen planerar att genomföra under 2024:    


 


 Den strategiska samhällsplaneringen 


 Informationssäkerhet 


 Delårsrapport, bokslut och årsredovisning 


 Investeringsprocessen 


 Fast omsorgskontakt och genomförande planer inom äldreomsorgen.  


 Skola/utbildning- tema 2023 med eventuella ytterligare 


fördjupningsgranskningar       


 


Ytterligare fördjupade granskningar kan beslutas senare.     


Propositionsordning 


Ordförande frågar om informationen kan noteras till protokollet. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 18 Dnr KS-00544/2023  


Hantering av höjt PO-pålägg samt nedreviderade 
intäkter 2024 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Tilläggsbudget 2024 till nämnderna för höjt PO-pålägg med 11,9 miljoner 


 kronor i enlighet med fördelning i tabell. Ramutökningen ska ej vara 


 nivåhöjande inför 2025.  


     


Nämnd, tkr 
Lönekostn Uppräkn Uppräkn Uppräkn Total 


2024 1,5 % Kost Städ ökning 


Kommunfullmäktige 1 476 22     22 


Revision 544 8     8 


Kommunstyrelsen 39 365 590   27 617 


Samhällsservicenämnd 55 204 828   17 845 


Utbildningsnämnd 229 276 3 439 377 277 4 093 


Omsorgsnämnd 304 576 4 569 105 18 4 692 


Arbetsmarkn. & soc.nämnd 106 480 1 597   6 1 603 


Överförmyndarnämnd 787 12     12 


Valnämnd 232 4     4 


Jävsnämnd 267 4     4 


Summa nämnder 738 207 11 073 482 345 11 900 


 


 


2. Finansiera tilläggsbudget 2024 11,9 miljoner kronor med ianspråktagande 


 av årets resultat.  


 


3.  Hantera nedreviderade skatteintäkter och statsbidrag 6,5 miljoner kronor 


 dels ianspråktagande av årets resultat 2,1 miljoner kronor och dels 


 ianspråktagande av resultatutjämningsreserven 4,4 miljoner kronor i 


 samband med balanskravsutredningen i  årsredovisningen..  


Sammanfattning av ärendet 


Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) skickade i mitten av december ut 


besked till kommunerna om två omständigheter som påtagligt påverkar 


kommunernas ekonomiska förutsättningar 2024. 
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Dels ett besked om höjt personalomkostnadspålägg (PO-pålägg) med 1,5 % 


främst på grund av höjda pensionskostnader i kommunsektorn till följd av 


den höga inflationstakten. Detta motsvarar en kostnadsökning jämfört med 


budget 2024 med 11,9 miljoner kronor. 


 


Dels en nedreviderad prognos över skatteintäkter och statsbidrag 2024 


främst på grund av en förväntat svagare arbetsmarknad jämfört med tidigare 


prognosbedömning. Detta motsvarar en intäktsminskning jämfört med 


budget 2024 med 6,5 miljoner kronor. 


 


Kommunstyrelseförvaltningen redovisar olika möjliga handlingsalternativ 


och föreslår en hantering som innebär tilläggsbudget samt finansiering 


genom ianspråktagande av kommunstyrelsens utvecklingsreserv och årets 


resultat.  


 


Bakgrund 


 


Höjt PO-pålägg 2024 


Kostnaderna för avtalspensioner i kommunsektorn ökar mycket kraftigt 2023 


och 2024 på grund av den höga inflationstakten. Även den höjda premien för 


den avgiftsbestämda pensionen i det nya pensionsavtalet AKAP-KR bidrar 


till kostnadsökningen. Det nu beslutade inkomstbasbeloppet för 2024 påver-


kar kostnaderna ytterligare vilket medfört att PO-pålägget  har reviderats 


inför 2024. 


 


PO-pålägget för 2024 har höjts jämfört med det preliminära, då pensions-


kostnaderna ökar ytterligare på grund av oväntat lågt inkomstbasbelopp 


2024. Genomsnittligt PO-pålägg för pensionskostnaderna för 2024 ökar 


enligt prognoser med ytterligare 1,5 procentenheter i kommuner jämfört med 


det preliminärt föreslagna PO-pålägget våren 2023. 


 


I våras (våren 2023) beräknade SKR  ett preliminärt PO-pålägg för 2024, 


utifrån rådande beräkningsförutsättningar. I november 2023 fastställdes det 


nya inkomstbasbeloppet för 2024 på en betydligt lägre nivå än prognostise-


rat. Inkomstbasbeloppet ökar för år 2024 enbart med 2,6 procent i stället för 


4,2 procent som var den tidigare bedömningen av pensionsmyndigheten. Ett 


lägre inkomstbasbelopp ökar kostnaden för avtalspensionen medan den 


minskar kostnaden för den allmänna pensionen. 


 


Inkomstbasbeloppet sätter taket i den allmänna pensionen och golvet för den 


förmånsbestämda avtalspensionen. Premien i avgiftsbestämd pension är 31,5 


% för inkomster över detta tak/golv. Det lägre inkomstbasbeloppet innebär 
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betydligt högre kostnader för den förmånsbestämda pensionen och något 


högre för den avgiftsbestämda pensionen. 


 


Ökningstakt i prisbasbelopp och inkomstbasbelopp är således av stor 


betydelse för pensionskostnaderna i kommunsektorn. Sammantaget uppgår 


PO-pålägget (arbetsgivaravgifter inkl. avtalsförsäkringar och avtals-


pensioner) till i genomsnitt 47,2 procent av lönesumman i kommuner 


avseende år 2024. Det innebär att PO-pålägget i kommunerna höjs med 2,7 


procentenheter jämfört med 2023 och 1,5 procentenheter jämfört med 


fastställd budget 2024. 


  


Nedreviderade skatteintäkter 2024 


Jämfört med den prognos SKR presenterade i oktober 2023 visar prognosen 


gjord i december 2023 för skatteunderlaget en svagare utveckling. I närtid 


prognostiseras ett försvagat skatteunderlag under 2024 på grund av en 


svagare arbetsmarknad. Den nedreviderade prognosen över skatteintäkter 


och statsbidrag innebär ett intäktsbortfall motsvarande 6,5 mnkr jämfört med 


fastställd budget 2024. 


 


Finansieringsbehov 


I av kommunfullmäktige fastställd budget 2024 har PO-pålägget höjts med 


1,2 %. Nu måste med anledning av ovanstående rekommendation från SKR 


PO-pålägget höjas med ytterligare 1,5 % vilket motsvarar sammanlagt 11,9 


miljoner kronor. I nedanstående tabell specificeras kostnadsökningarna per 


nämnd till följd av höjt PO-pålägg samt justerade internpriser. 


 


Nämnd, tkr 
Lönekostn Uppräkn Uppräkn Uppräkn Total 


2024 1,5 % Kost Städ ökning 


Kommunfullmäktige 1 476 22     22 


Revision 544 8     8 


Kommunstyrelsen 39 365 590   27 617 


Samhällsservicenämnd 55 204 828   17 845 


Utbildningsnämnd 229 276 3 439 377 277 4 093 


Omsorgsnämnd 304 576 4 569 105 18 4 692 


Arbetsmarkn. & soc.nämnd 106 480 1 597   6 1 603 


Överförmyndarnämnd 787 12     12 


Valnämnd 232 4     4 


Jävsnämnd 267 4     4 


Summa nämnder 738 207 11 073 482 345 11 900 
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Handlingsalternativ 


Utifrån ovanstående beskrivning kan konstateras att kommunen bör förhålla 


sig till de förändrade ekonomiska förutsättningarna och fatta erforderliga 


beslut om lämpliga åtgärder. 


Det finns i praktiken följande olika alternativ till hantering: 


1. Anmoda nämnderna att hantera hela eller delar av kostnadsökning 


inom befintlig ram (= effektiviseringskrav). 


2. Besluta om en tilläggsbudget, permanent eller tillfällig, och ge 


nämnderna kompensation för hela eller delar av kostnadsökningen. 


 a. Finansiera en tilläggsbudget till nämnderna delvis genom 


  ianspråktagande av kvarvarande medel ur kommunstyrelsens 


  utvecklingsreserv. 


 b. Finansiera en tilläggsbudget till nämnderna helt eller delvis 


  genom ianspråktagande av årets resultat . 


3. Hantera minskade skatteintäkter och statsbidrag genom helt eller 


delvis ianspråktagande av årets resultat. 


4. Hantera minskade skatteintäkter och statsbidrag genom att i 


årsredovisningens balanskravsutredning delvis ianspråkta medel från 


Resultatutjämningsreserven (RUR) . 


 


 


Bedömning 


Kommunstyrelseförvaltningen bedömer det ej realistiskt att i detta redan 


ansträngda ekonomiska läge fördela ut ett effektiviseringskrav till 


nämnderna.  


 


Kommunstyrelseförvaltningen föreslår beslut om tilläggsbudget 2024 med 


en bestående (nivåhöjande inför 2025) kompensation till nämnderna med 


11,9 miljoner kronor för ökade kostnader till följd av höjt PO-pålägg. 


Vidare föreslås att tilläggsbudgeten finansieras dels genom en omfördelning 


av kvarvarande budgetmedel med 10,1 miljoner kronor från KS 


Utvecklingsreserv samt ianspråktagande av årets resultat. 


Slutligen föreslås att minskade centrala intäkter (skatteintäkter och 


statsbidrag) hanteras genom ianspråktagande av årets resultat. 


 


Ianspråktagande av RUR i samband med årsredovisningens 


balanskravsutredning är tekniskt sett möjligt (inom ramen för fastställda 


regler) men rekommenderas ej eftersom det skulle innebära att Ljusdal 


kommer att redovisa ett negativt resultat i bokslutet vilket i sig är negativt. 
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Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 8 februari 2024, § 22 


Skriftligt yrkande från Framtid Ljusdal  


Tjänsteskrivelse 30 januari 2024 


Yrkanden 


Lena Svahn (S), Marit Holmstrand (S), Jonas Rask-Samuelsson (C) och  


Kristoffer Hansson (S): Bifall till kommunstyrelseförvaltningens förslag. 


 


Pernilla Färlin (M) och Lars Molin (M): Bifall till kommunstyrelsens 


förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer yrkandena mot varandra. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller Pernilla Färlins m fl yrkande.  


 


Omröstning begärs. Kommunfullmäktige godkänner följande 


propositionsordning: Ja-röst för Pernilla Färlins m fl yrkande, Nej-röst för 


Lena Svahns m fl yrkande.  


Omröstningsresultat 


Med 21 Ja-röster mot 18 Nej-röster, 2 avstår från att rösta, har 


kommunfullmäktige beslutat bifalla Pernilla Färlins m fl yrkande. 


 


Pernilla Färlin (M), Maria Molin (M), Lars Molin (M), Kennet Hedman (M), 


Thomas Evensson (M), Stefan Bergen (M), Kjell Israelsson (M), Henrik 


Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd (LB), 


Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Marie Mill (LB), 


Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), Magnus 


Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och Roger 


Kastman (KD) röstar Ja. 


 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Walle 


Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson 


(S), Sara Cedenman (S), Jonas Rask- Samuelsson (C), Anna-Karin 


Zachrisson (C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Kiki Furstedt (V) 


och Mårten Züchner (V) röstar Nej. 
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Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) avstår från att rösta.  


Reservationer 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Walle 


Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson 


(S), Sara Cedenman (S), Jonas Rask- Samuelsson (C), Anna-Karin 


Zachrisson (C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Kiki Furstedt (V) 


och Mårten Züchner (V) reserverar sig mot beslutet.  


 


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Ekonomienheten för verkställande 


Samtliga nämnden för kännedom 
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§ 19 Dnr KS-00497/2023  


Arbetsordning för kommunfullmäktige 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Arbetsordning för kommunfullmäktige antas med nedanstående tillägg: 


 


Delegering av interpellationssvar: För att säkerställa att interpellationer 


hanteras på ett effektivt och kompetent sätt, bör det vara möjligt att delegera 


besvarandet av en interpellation till en annan person än den som 


interpellationen är ställd till. Ordföranden i styrelsen eller i en nämnd får 


överlämna till honom eller henne ställd interpellation, att besvaras av annan 


ledamot i styrelsen eller i nämnden, som på grund av sitt uppdrag har 


särskilda förutsättningar att besvara interpellationen, eller av sådan ledamot i 


styrelsen för aktiebolag, ekonomisk förening eller stiftelse, som valts av 


fullmäktige. 


 


Hantering av interpellationer i sammanträdets slutskede: För att effektivisera 


sammanträdets flöde och fokusera på beslutsfattande i de inledande skedena, 


föreslås att interpellationer hanteras i slutet av sammanträdet. Detta ger 


ledamöterna en möjlighet att helt fokusera på diskussion och beslut om 


dagordningens ärenden innan de övergår till interpellationerna.  


 


Interpellationskö: För att hantera interpellationer som inte hinner behandlas 


under ett sammanträde, bör en kö skapas där interpellationerna ordnas efter 


den ordning de inkommit. Den interpellation som inkommer först och inte 


kan behandlas under det aktuella mötet, ska ligga först i kön vid nästa 


sammanträde, efter att de vanliga ärendena är hanterade.  


 


Motioner: Vid sammanträdet då motion väckts har den som undertecknat 


motionen möjlighet att redogöra för motionen. Inlägget bör ta max två 


minuter. 


 


Yttranderätt vid sammanträden: Kommunalråd är den inom kommunen som 


fullgör ett förtroendeuppdrag på heltid eller betydande del av heltid. 


 


2. Arbetsordningen gäller från och med 1 mars 2024.  
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Sammanfattning av ärendet 


Kommunfullmäktiges presidium och gruppledarna har under året gjort en 


översyn av kommunfullmäktiges arbetsordning. 


 


SKR:s underlag till lokala bedömningar för arbetsordning har använts. 


 


Förändringar som föreslås är bland annat att medborgarförslag har ersatts 


med en skrivning om e-förslag, en skrivning om företagens initiativrätt, att 


ersättare som ställt interpellation får delta i överläggningen då svaret på 


interpellationen behandlas oberoende av om ersättaren tjänstgör eller inte 


och  deltagande på distans.  


 


Arbetsutskottet föreslår 15 november 2023, § 129 att arbetsordningen antas 


med följande tillägg: 


 


1. Delegering av interpellationssvar: För att säkerställa att 


interpellationer hanteras på ett effektivt och kompetent sätt, bör det 


vara möjligt att delegera besvarandet av en interpellation till en annan 


person än den som interpellationen är ställd till. Ordföranden i 


styrelsen eller i en nämnd får överlämna till honom eller henne ställd 


interpellation, att besvaras av annan ledamot i styrelsen eller i 


nämnden, som på grund av sitt uppdrag har särskilda förutsättningar 


att besvara interpellationen, eller av sådan ledamot i styrelsen för 


aktiebolag, ekonomisk förening eller stiftelse, som valts av 


fullmäktige. 


 


2. Hantering av interpellationer i sammanträdets slutskede: För att 


effektivisera sammanträdets flöde och fokusera på beslutsfattande i 


de inledande skedena, föreslås att interpellationer hanteras i slutet av 


sammanträdet. Detta ger ledamöterna en möjlighet att helt fokusera 


på diskussion och beslut om dagordningens ärenden innan de övergår 


till interpellationerna.  


 


3. Interpellationskö: För att hantera interpellationer som inte hinner 


behandlas under ett sammanträde, bör en kö skapas där 


interpellationerna ordnas efter den ordning de inkommit. Den 


interpellation som inkommer först och inte kan behandlas under det 


aktuella mötet, ska ligga först i kön vid nästa sammanträde, efter att 


de vanliga ärendena är hanterade.  
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Kommunstyrelsen beslutar 30 november 2023, § 229 att återremittera 


ärendet till arbetsutskottet för tydliggörande av vad som har förändrats i 


arbetsordningen. 


 


Ett reviderat förslag till Arbetsordning har därefter tagits fram där det tydligt 


framgår vad som har förändrats. 


 


Kommunstyrelsen beslutade 8 februari 2024, § 84 att bifalla arbetsutskottets 


förslag samt föreslå kommunfullmäktige att lägga till en text om möjligheten 


att kort föredra sin motion vid det sammanträde som motionen väcks samt ett 


förtydligande om vem som är kommunalråd. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 8 februari 2024 § 84 


Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, § 14 


Reviderad Arbetsordning för kommunfullmäktige 16 januari 2024 


Kommunstyrelsens protokoll 30 november 2023, § 229 


Arbetsutskottets protokoll 15 november 2023, § 129 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 7 november 2023 


Förslag Arbetsordning för kommunfullmäktige 3 november 2023 


Yrkanden 


Kristoffer Kavallin (MP), Lena Svahn (S) och Irène Jonsson (S): Bifall till 


kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 


Kavallins m fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Författningssamling efter revidering 
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§ 20 Dnr KS-00532/2023  


Ersättning av kommunal VA-anläggning i Hovra 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Den kommunala VA-anläggningen i Hovra ska ersättas med enskilda 


 anläggningar.  


 


2.  Det kommunala ansvaret upphör när ersättningsanläggningar är anlagda 


 och godkända. 


Sammanfattning av ärendet 


Områdena med anslutna fastigheter till den kommunala anläggningen i 


Hovra uppfyller inte Lagen om allmänna vattentjänsters krav på att VA-


anläggningen ska vara ett kommunalt ansvar, det vill säga försörja en samlad 


bebyggelse om 20–30 fastigheter. Endast åtta fastigheter, varav tre används 


för permanent boende, är anslutna till kommunalt spillvatten i Hovra. Inget 


kommunalt renvatten finns i Hovra.  


 


En låg nyttjandegrad av fastigheter samt relativt långa ledningar innebär en 


för låg omsättning på vattnet, vilket blir problematiskt för funktionen på 


ledningar och verk.  


 


Ökade miljökrav på kommunala anläggningar innebär dessutom att 


kostnader för bland annat personaltid, kemikalier och el ökar. Enskilda 


anläggningar i stället för kommunal bedöms bli ekonomiskt mer fördelaktigt 


både för VA-kollektivet och för den enskilda fastighetsägaren. 


 


Arbetsprocessen med att ersätta den kommunala anläggningen i Hovra är 


påbörjad genom att medborgardialog har genomförts där fastighetsägarna 


ställer sig positiva till enskilda anläggningar. Även utredningsprocess, 


inklusive dialog med miljöenheten, om ersättningsanläggningar har påbörjats 


och visar att ersättning är teoretiskt genomförbar.  


 


För att Ljusdal Vatten AB ska kunna lägga resurser på vidare utredningar, 


till exempel utföra fältundersökningar och upphandla entreprenör, är det 


viktigt att formellt beslut om att verksamhetsområdet ska upphöra fattas 


(beslutspunkt 1). Beslutet om ersättning av kommunala anläggningar 


behöver fattas med en genomförandeperiod för att kunna hantera 
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anläggandet av ersättningsanläggningar samt den juridiska processen 


(beslutspunkt 2).             


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 8 februari 2024, § 24 


Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, § 1 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 12 januari 2024 


Ljusdal Vatten AB:s skrivelse inklusive bilagor 30 november 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Ljusdal Vatten AB 
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§ 21 Dnr KS-00509/2023  


Inspektion av kommunens överförmyndarverksamhet 
2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.          


Sammanfattning av ärendet 


Länsstyrelsen Dalarna har den 10 oktober 2023 gjort en tillsyn av Bollnäs, 


Ovanåkers och Ljusdals överförmyndarnämnd. 


 


Länsstyrelsens samlade intryck efter årets tillsyn är att nämnden bedriver en 


väl fungerade verksamhet. Länsstyrelsen finner ingen anledning att rikta 


någon kritik mot överförmyndarnämnden.              


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 8 februari 2024, § 36 


Tjänsteskrivelse 1 februari 2024 


Protokoll från Länsstyrelsens inspektion  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 22 Dnr KS-00075/2024  


Avsägelse från Anna-Karin Kavallin (MP) gällande 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Anna-Karin Kavallin (MP) beviljas entledigande från sitt uppdrag som 


 ersättare i kommunfullmäktige.  


Sammanfattning av ärendet 


Anna-Karin Kavallin (MP) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 


kommunfullmäktige.  


Beslutsunderlag 


Avsägelse 13 februari 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om avsägelsen kan beviljas. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Anna-Karin Kavallin 


Länsstyrelsen 


Förtroendemannaregister 


Lön Hälsingland  
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§ 23 Dnr KS-00085/2024  


Fråga från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
stängning av toaletterna vid Rastplats Lassekrog. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Frågan får framställas. 


 


2. Frågan anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en fråga till kommunstyrelsens 


ordförande Pernilla Färlin (M) om stängning av toaletterna vid Rastplats 


Lassekrog: 


 


"Ljusdals kommun har under många skött toaletterna vid Rastplats 


Lassekrog. I december meddelades att avtalet inte förlängts och därefter 


stängdes toaletterna. I direkt anslutning till rastplatsen finns Albert Vikstens 


kojby och på andra sidan vägen ligger Ljusnan omslutet av ett natureservat 


och den 600 meter långa trätrottoaren. Trätrottoaren är tillgänglighets-


anpassad för att erbjuda den som är rullstolsburen att kunna njuta av älven. 


Hoppströmmen sägs också vara ett av de bättre ställen för att fånga harr i 


Ljusnan för den som likt mig är lagd åt såna intressen.  


 


Sammantaget är det här en plats som är attraktiv för besökare och turister att 


besöka. 


 


Min fråga är om det finns någon plan för att öppna toaletterna i anslutning 


till dessa besöksmål igen?  


 


Finns det några andra planer för att öka områdets attraktivitet för besökare 


och turister? " 


 


Ordföranden frågar om frågan får framställas. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  
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Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan:  


 


"De flesta av frågorna ligger på samhällsservicenämnden. Det är 


Trafikverkets rastplats och de har beslutat att avveckla rastplatsen. De 


hänvisar numera till Stavsätter.  


 


Toaletterna vid väg 84 kommer alltså inte att öppnas. Avloppet har stort 


renoveringsbehov och det är ingenting som vi som kommun prioriterar. 


 


Naturreservatet är i gott skick och det ansvarar Länsstyrelsen för. Det finns 


idag torrdass på alla naturreservat. 


 


Albert Vikstens kojby har idag inga investeringspengar avsatta. Här behöver 


vi utreda hur framtiden för kojbyn ska se ut."  


Beslutsunderlag 


Fråga från Jonas Rask-Samuelsson 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om frågan kan anses besvarad. Ordförande finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 24 Dnr KS-00084/2024  


Fråga från Jonas Rask-Samuelsson (C) till kommun-
styrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om Ljusdals 
kommuns medlemskap i föreningen BioDriv Mitt. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Frågan får framställas. 


 


2. Frågan anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en fråga till kommunstyrelsens 


ordförande Pernilla Färlin (M) om Ljusdals kommuns medlemskap i 


föreningen BioDrivMitt: 


 


Ljusdals kommun, liksom alla andra kommuner i Gävleborg, är medlemmar 


i föreningen BioDriv Mitt. Det är även flera kommuner i Dalarna samt 


Region Dalarna. Även organisationer som Företagarna i Gävleborg och 


Dalarna, LRF i Gävleborg och Dalarna, Mellansvenska Handelskammaren, 


Sveriges åkeriföretag, Mellanskog, Skistar och ett tiotal andra företag och 


organisation.  


 


Enligt uppgift har Ljusdals kommun beslutat att avslutat sitt medlemskap, 


den årliga medlemsavgiften cirka 5 750 kronor. BiodrivMitt är ett nätverk 


för organisationer och företag i Gävleborg och Dalarna med intresse av att 


kraftfullt minska klimatpåverkan och påskynda omställningen till en fossilfri 


fordonssektor genom ökad användning av fossilfria drivmedel och fossilfritt 


producerad el.  


 


Mina frågor är 


Stämmer det att Ljusdals kommun fattat beslut om att lämna föreningen och 


vem eller vilket organ har fattat det beslutet?   


 


Om Ljusdals kommun har fattat beslut om att lämna föreningen BioDriv 


Mitt – Vilka överväganden och argument låg till grund för att Ljusdals 


kommun inte skulle fortsätta vara en del av nätverket?" 
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Ordföranden frågar om frågan får framställas. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan: 


 


"Beslut om medlemskap togs av en tidigare energi- och klimatrådgivare ca år 


2010, det var inget politiskt beslut. Vår nuvarande energi- och klimat-


rådgivare gör en annan bedömning och anser att tjänsten inte motsvarar 


kostnaden då ingen använt tjänsten de senaste åren. I och med att detta är ett 


tjänstemannabeslut hindrar det inte att beslutet kan ändras under kommande 


år, om man senare anser att det skulle vara en nytta att vara medlem. Fler 


hälsingekommuner än Ljusdals kommun har valt att inte vara medlem."  


Beslutsunderlag 


Fråga från Jonas Rask-Samuelsson  


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om frågan kan anses besvarad. Ordförande finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 25 Dnr KS-00080/2024  


Fråga från Kiki Furstedt (V) till kommunstyrelsens 
ordförande Pernilla Färlin (M) gällande förstärkning av 
kommunikationen inom organisationen 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Frågan får framställas. 


 


2. Frågan anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Kiki Furstedt (V) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande 


Pernilla Färlin (M) gällande förstärkning av kommunikationen inom 


organisationen:  


 


"Vi vet att kommunikation kan vara a och o i en organisation och att brist på 


kommunikation kan ställa till det med allt från de enkla problemen till de 


stora och mer varaktiga problemen i en organisation. Det finns signaler i 


Ljusdals kommun att just kommunikationen mellan tjänstemän och arbetare i 


kommunen inte fungerar tillfredsställande.  


 


Hur tänker ni när det gäller det och finns det någon plan att stärka 


kommunikationen i organisationen?" 


 


Kommunfullmäktiges ordförande frågar om frågan får framställas. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan: 


 


"Kommunikation är absolut centralt för att kommunen ska utvecklas och 


klara framtida utmaningar. Under året har det konstaterats i förvaltningens 


analysarbete att kommunikation är ett av de tre viktigaste generella 


utvecklingsområden vi måste fokusera på under 2024. Ett arbete för att 


stärka den interna och externa kommunikationen har startats upp, liksom ett 


för att säkra att alla använder verksamhetsplaneringen som underlag i 


enheter och verksamheter för att kommunicera vad och varför alla ska göra 


det de gör. Pulsmätningar implementeras som ett verktyg för att kolla upp 


hur organisationen mår och blir en del i att kommunicera detta. Ledarskapet 
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från kommunens chefer är ett annat fokus som konstaterats från 


analysgrupperna. En viktig del i ledarskapsutvecklingen är just 


kommunikationen inom våra verksamheter."  


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om frågan kan anses besvarad. Ordförande finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering  


Akt  
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§ 26 Dnr KS-00093/2024  


Motion från Solange Nordh (C) om höjd ersättning till 
valarbetare 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Solange Nordh (C) har lämnat en motion om höjd ersättning till valarbetare. 


 


I motionen skriver Solange Nordh: 


 


"De allmänna valen är kärnan av demokratin och fundamentet i vårt  


samhällsbygge. Det är här medborgarna gör sin främsta demokratiska insats 


för hur de politiska, dvs våra gemensamma resurser, besluten fattas och 


vilken inriktning samhället ska göra. Det är av vikt att valen kan genomföras 


säkert, öppet och tillgängligt för alla medborgare.  


 


För att detta ska vara möjligt behövs under valdagen många valarbetare. 


Dessa personer utför insatsen med egen och frivillig insats, med minimal 


ekonomisk ersättning. Vår situation är den att den gruppvalarbetare som är 


den mest trogna och kompetenta består av en alltmer åldrad församling. 


Kommunen har idag svårt att attrahera nya medborgare till dessa uppdrag 


och den viktiga insats de gör för demokratin.  


 


Ett av flera medel för att locka nya medborgare till uppdraget samt att 


erkänna betydelsen för de trogna valarbetarna är att se över den ekonomiska 


ersättningen. Det är också viktigt att ersättningen är likvärdig mellan 


kommunerna i Gävleborgs län. Idag har Ljusdals kommun en av de lägsta 


ersättningarna till valarbetarna – trots att uppdraget är lika viktigt i Ljusdals 


kommun såsom i till exempel Gävle eller Hudiksvalls kommuner. 


 


Med ekonomisk ersättning i nivå med Gävle kommun skulle det innebära  


ersättning beroende på uppdrag mellan 4–5,3 % av riksdagsledamots arvode.  


Ekonomiskt innebär det ca 70 000 kronor extra i kostnad för kommunen.  







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


29(31) 


Datum 


2024-02-26 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Centerpartiet föreslår med anledning av att stärka valengagemanget: 


 


-   att höja arvode för valarbetare i de allmänna valen i nivå med Gävle  


 kommuns nivåer 


 


- att säkerställa att arvode är indexuppräknat.  


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 


beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommunstyrelsens beredning 
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§ 27 Dnr KS-00095/2024  


Avsägelse från Stina Larsson (C) gällande uppdraget 
som ersättare i omsorgsnämnden 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Stina Larsson (C) beviljas entledigande från sitt uppdrag som ersättare i 


 omsorgsnämnden. 


 


2.  Fyllnadsval sker vid ett senare tillfälle.  


Sammanfattning av ärendet 


Stina Larsson (C) avsäger sig sitt uppdrag som ersättare i omsorgsnämnden. 


 


Ordföranden frågar om avsägelsen kan beviljas. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Stina Larsson 


Förtroendemannaregister 


Omsorgsnämnden 


Lön Hälsingland 
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§ 28 Dnr KS-00096/2024  


Motion från Kiki Furstedt (V) om tillsättande av ombud 
för personer med funktionsvariationer i kommunen 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Kiki Furstedt (V) har lämnat en motion om tillsättande av ombud för 


personer med funktionsvariationer i kommunen.  


 


I motionen skriver hon: 


 


"Kommunen är i ständig förändring och utveckling. Mål sätts upp och vi 


jobbar hela tiden på förbättringar. Det finns redan olika former av stöd för 


personer som har behov av det men det finns ingen som har den samlade 


uppgiften till att bevaka dessa personers rättigheter och möjligheter. 


 


Tidigare fanns det en Handikappombudsman men det begreppet anser jag är 


förlegat då en funktionsvariation inte behöver vara ett handikapp eller ett 


hinder.  


 


Vänsterpartiet Ljusdal yrkar därför på följande: 


 


1. Att begreppet Handikappsombudsman inte är en godtagbar benämning på 


 ett ombud som ska bevaka personer med funktionsvariationers rättigheter. 


2. Att det tillsätts en Ombudkvinna/man för personer med 


 funktionsvariationer i kommunen att bevaka deras rättigheter och 


 möjligheter." 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 


beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommunstyrelsens beredning 







